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Referat fra møte i nasjonalt brukerråd 

(NBR) 13.09.23 
Tid: 13.09. kl. 12-15 

Sted: Statped i Oslo, Gamle Hovsetervei 3 / digitalt (Webex) 

  

Referent: Vibeke Fjeld 

Deltakere fra brukerorganisasjonene 

Anette Jensen, SAFO, Handikappede Barns Foreldreforening, vara (digitalt) 

Kari Schjøll Brede, SAFO, Foreningen Norges Døvblinde (digitalt) 

Anne Berit Befring, SAFO, Foreningen Norges Døvblinde, vara (digitalt) 

Sverre Fuglerud, FFO, Norges Blindeforbund, vara (fysisk)  

Hans-Petter Østreng, FFO, Hørselshemmedes Landsforbund (fysisk) 

Marit Winjor, FFO, Hørselshemmedes Landsforbund (fysisk)  

Bente Lill Krigerød, FFO, Epilepsiforbundet (digitalt) 

Trond Løvdok, FFO, ADHD Norge (digitalt)  

Mette Mebostad, FFO, ADHD Norge (digitalt) 

Robyn Grønhaug, FFO, FFO sentralt, vara (fysisk) 

Per Gunnar Johnsen, FFO, Norges Døveforbund (fysisk)  

Linda Djuve, FFO, Landsforbundet for utviklingshemmede og pårørende (fysisk)  

Maren Hagen Fuglesang, UngFunk, Unge Funksjonshemmede, vara (fysisk) 

 

Deltakere fra Statped 

Annemarie Bechmann Hansen, direktør 

Kjell Håkon Andersen, divisjonsdirektør 

Håkon Fenstad, kommunikasjonsdirektør 

Marit Elin Eide, divisjonsdirektør sak 17 og 18/2023 

Marita Deila Kyrkjebø, seniorrådgiver sak 17/2023 

Inga Fjelltveit Skagseth, seniorrådgiver sak 20/2023 

Kristina Medin, avdelingsleder sak 19/2023 

Vibeke Fjeld, sekretariat 

Inger Larsen, sekretariat 

 

Observatør fra Nordlandsforskning 

Therese Andrews 

 

 

Godkjenning av innkalling og saksliste 
Innkalling og saksliste ble godkjent.  
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16/2023 Informasjon fra NBRs leder 
Nestleder Hans-Petter Østreng ledet møtet. 

 

Forslag til møteplan for 2024 (med forbehold om endringer) 

• Onsdag 14. februar 2024 

• Onsdag 24. april 2024 

• Onsdag 11. september 2024 

• Onsdag 6. november 2024 

• Brukerkonferanse torsdag 7. november 

 

Møteplanen ble godkjent. 

 

NOU 2023:20 Tegnspråk for livet – Forslag til en helhetlig politikk for norsk 

tegnspråk 

 

Hans-Petter Østreng orienterte.  

 

17/2023 Orienteringer fra Statped 
Annemarie Bechmann Hansen orienterte om at det nettopp er vedtatt et mandat for 

SEAD – Samisk spesialpedagogisk tjeneste. Det vil bli holdt en egen orientering om 

dette i et senere møte. 

 

1. Digital evaluering av brukerrådsarbeidet  

Kjell Håkon Andersen orienterte.  

 

2. Revidert nasjonalbudsjett 

Kjell Håkon Andersen orienterte.  

 

På bakgrunn av spørsmål ble det informert om at brukerorganisasjonene hadde 

gitt innspill om at det var viktig å prioritere videregående opplæring.  

 

3. Status oppgaver for Statped (LKG og elevkurs) 

Kjell Håkon Andersen orienterte.  

 

Det ble etterspurt en tilbakemelding fra Statped på hvordan 

brukerorganisasjonenes innspill i høringen om elevkurs var fulgt opp.  

Statped vil ta med seg innspillene som kom i møtet om å se på markedsføringen 

og om alle med behov fikk plass på kursene. Det blir gjennomført en evaluering i 

2023 etter av kursene er gjennomført.  

 

4. Søknadsskjemaer individsaker  
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Kjell Håkon Andersen orienterte.  

 

5. Prosjekt Tjenesteforløp 

Marita Deila Kyrkjebø orienterte.  

Det er utarbeidet en testversjon av tjenesteforløp på statped.no. Lenke til 

testversjonen vil bli sendt ut med mulighet til å sende innspill. 

 

6. Samarbeid med NTNU om sansetaputdanninger 

Marit Elin Eide orienterte. 
 

7. Dialog med kommuner om sansetapgruppene 

Marit Elin Eide orienterte. 
 
Statped ble oppfordret til å ta med modell fra den tidligere syns- og 

audiopedagogtjenesten i videre arbeid. 

 

8. Spør oss- tjenesten 

Marit Elin Eide orienterte. 
 
På bakgrunn av spørsmål ble det presisert at foreldre fortsatt kan ta kontakt med 
Spør-oss-tjenesten, men at PPT er primærmålgruppe. 

 

Det ble også orientert om at påmeldingsfristen til brukerkonferansen 8. november er 

utsatt til 15. september og at Statped inviterer til middag på Clarion hotell 7. 

november.  

Presentasjonene som ble vist i møtet, legges ved referatet.  

 

18/2023 Kompetanseløftet for spesialpedagogikk og 

inkluderende praksis 
Bakgrunn for saken: Nasjonalt brukerråd har uttrykt ønske om å bli holdt fortløpende 

orientert om arbeidet med kompetanseløftet. Det vil bli presentert status for tildelinger 

og annen relevant informasjon, herunder informasjon om erfaringskonferanser 

høsten 2023. 

 

Marit Elin Eide orienterte. Presentasjonen som ble vist i møtet, legges ved referatet.  

På bakgrunn av spørsmål i møtet ble det orientert om at mange kommuner deltar i 

ordningen og at det så langt ikke har vært kompetansetiltak knyttet til sansetap. 

 

Det ble informert om at evaluering av Kompetanseløftet, delrapport 2 skulle 

publiseres 14. september på udir.no. Her er lenke til rapporten: Evaluering av 

kompetanseløftet for spesialpedagogikk og inkluderende praksis - delrapport 2 

(udir.no) 

https://www.udir.no/contentassets/722a164dbd0a4086ab379ff7b40924ab/evaluering_av_kompetanseloftet_for_spesialpedagogikk_og_inkluderende_praksis_delrapport2.pdf
https://www.udir.no/contentassets/722a164dbd0a4086ab379ff7b40924ab/evaluering_av_kompetanseloftet_for_spesialpedagogikk_og_inkluderende_praksis_delrapport2.pdf
https://www.udir.no/contentassets/722a164dbd0a4086ab379ff7b40924ab/evaluering_av_kompetanseloftet_for_spesialpedagogikk_og_inkluderende_praksis_delrapport2.pdf
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19/2023 Brukerbegrepet i Statped 
Bakgrunn for saken: Nasjonalt brukerråd har mottatt spørsmål fra faglig brukerråd 

syn om brukerbegrepet i Statped.  

 

Kristina Medin orienterte. Det kom ingen innspill til saken. Presentasjonen som ble 

vist i møtet, legges ved referatet.  

 

20/2023 Endring av Statpeds praksis for enkeltvedtak 
Bakgrunn for saken: Etter juridiske vurderinger har Kunnskapsdepartementet 

konkludert med at Statped ikke skal fatte enkeltvedtak når det innvilges søknader om 

rådgivnings- og veiledningstjenester til PPT som er knyttet til navngitte 

enkeltpersoner. Endringen trer i kraft fra 1. september 2023. 

Det vil bli gitt orientering om konsekvenser og vurderinger og bli anledning til å stille 

spørsmål til saken. Det var sendt ut et saksframlegg før møtet. 

 

Inga Fjelltveit Skagseth orienterte. Presentasjonen som ble vist i møtet, legges ved 

referatet.  

 

Det kom innspill om at dette ikke er en ønsket løsning når det gjelder å ivareta 

brukernes rettigheter, og at det er et rettighetsproblem at det ikke er klageadgang 

mellom stat og kommune. Det ble også erkjent i rådet at dette er lovstyrt og ikke noe 

Statped kan endre på. 

 

21/2023 Virksomhetsstrategi 2023-2027 og Statped 

kompetanse 
Bakgrunn for saken: Statped har ny virksomhetsstrategi med ulike innsatsområder. 

Det vil bli gitt kort orientering om virksomhetsstrategien og konseptet «Statped 

kompetanse» knyttet til innsatsområdet kompetanse. Det er ønske om innspill fra 

brukerrådet i tidlig fase av arbeidet med å utvikle dette. 

 

Kjell Håkon Andersen orienterte om innsatsområdene i virksomhetsstrategien. 

Annemarie Bechmann Hansen orienterte om at Statpeds direktoratsrolle må utvikles 

(innsatsområde 6), men at Statped er godt i gang med å opptre som direktorat. Et 

eksempel er deltakelse i kjernegruppen for utsatte barn og unge som er et 

tverrsektorielt samarbeid på direktoratsnivå. Arbeid med systematisering av 

erfaringsbasert praksis i Statped vil være sentralt i videre arbeid for å utvikle 

direktoratsrollen. Det ble presisert at Statped også framover i hovedsak skal være en 

tjenesteytende virksomhet. 
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Hun orienterte også om at Statped har startet et arbeid knyttet til innsatsområde 

kompetanse (innsatsområde nr 1). Statped er opptatt av å møte PP-tjenestens behov 

for praksisnære og overkommelige kompetansetiltak på en god måte og skal styrke 

dette gjennom å utvikle og tydeliggjøre kompetansetilbudene til PPT. 

Arbeid med virksomhetsstrategien og innsatsområdene vil bli tatt opp igjen i NBR på 

et senere tidspunkt. Presentasjonen som ble vist i møtet, legges ved referatet.  

 

Innspill i møtet: 

• Viktig at Statped tar rollen som direktorat og blir en tydelig premissgiver selv 

uten myndighetsrolle. Dette kan blant annet gjelde dialog med universitets- og 

høyskolesektoren om behov for forskning. 

• Minoritetsspråklige er en stor gruppe med komplekse behov som det er viktig 

at blir godt ivaretatt. 

• Når det gjelder innsatsområdet knyttet til bruk av læremidler, er det behov for 

å tydeliggjøre ansvar for opplæring i pedagogisk bruk av læremidler. 

 

 


